



ကမ္ဘာ့ဒုက္ခသည်များနေ့တွင် ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံး KWO က ဒုက္ခသည်များ ဂုဏ်သိက္ခာအပြည့်ဖြင့်နေထိုင်နိုင်စေရန်အတွက် ပံ့ပိုးကူညီကြရန် တောင်းဆိုလိုက်သည်။

၂၀၂၂ခုနှစ်၊ ဇွန်လ၊ ၂၀ရက်။

ဒုက္ခသည်များ လူသားတစ်ဦးအဖြစ် ဂုဏ်သိက္ခာအပြည့်ဖြင့်နေထိုင်နိုင်စေရန်အတွက် ဒုက္ခသည်များအားပံ့ပိုးကူညီကြရန် ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံး(KWO)က ကမ္ဘာ့ဒုက္ခသည်များနေ့တွင် တောင်းဆိုလိုက်သည်။ ဒုက္ခသည်များနေ့သည် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုအတွက် သူတို့၏အိုးအိမ်များနှင့်အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများကိုစွန့်လွှတ်လျက် ထွက်ပြေးလာသူများ၏ရုန်းကန်လှုပ်ရှားခဲ့မှုများကိုအမှတ်ရစေသည်။ ဒုက္ခသည်များသည် ခံနိုင်ရည်ရှိပြီးစွမ်းဆောင်ရည်ရှိကြသည်။ ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာရပ်တည်နိုင်စေရန် ပံ့ပိုးကူညီမှုနှင့် ထိစပ်ပိုင်ခွင့်တို့လိုအပ်ပါသည်။

ထိုင်းမြန်မာနယ်စပ်တစ်လျှောက်ရှိစခန်းကိုးခုတွင် နေထိုင်ကြသောဒုက္ခသည်များသည် အခြေခံဝန်ဆောင်မှုများအဖြစ် အနိမ့်ဆုံးစံသတ်မှတ်ချက်များပြည့်မီခြင်းမရှိပဲ နေထိုင်နေကြရသည်။ COVID-19 ကပ်ရောဂါ၏သက်ရောက်မှုများကြောင့် လှုပ်ရှားသွားလာမှုကို ဆက်လက်ကန့်သတ်ထားဆဲဖြစ်ရာ ထိုဒုက္ခသည်စခန်းများသို့သွားရောက်ရန် ဒုက္ခသည်များသာမက ဝန်ဆောင်မှုပေးသူများအတွက်ပါ အလွန်ခက်ခဲလာသည်။ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုလျော့နည်းခြင်းသည် စခန်းလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဝန်ဆောင်မှုမပြည့်မီခြင်းနှင့် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုမလုံလောက်ခြင်းတို့ကိုဖြစ်စေသည်။ KWO အပါအဝင် စခန်းများရှိဒုက္ခသည်လူထုအခြေပြုအဖွဲ့အစည်းများမှာ အရင်းအမြစ်အကန့်အသတ်ဖြင့်လည်ပတ်နေကြရသည်။

အလုပ်လုပ်ခွင့်မရှိသဖြင့် စားဝတ်နေရေးချို့တဲ့နေသည့်ဒုက္ခသည်များအတွက် ကျန်းမာရေးနှင့်ပညာရေးကဲ့သို့သောဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ငွေကြေးပေးခြင်းမှာမဖြစ်သင့်ပေ။ ဒုက္ခသည်စခန်းတွင်နေထိုင်သူများမှာ စိတ်ကျန်းမာရေးစိန်ခေါ်မှုများလည်းတွေ့ကြုံနေကြရသည်။ သူတို့၏လုံခြုံရေးနှင့်ရေရှည်တည်တံ့သည့်စားဝတ်နေရေးအတွက် ပံ့ပိုးမှုသည် ထိုင်းအစိုးရကစဉ်းစားထားသည့် မူဝါဒအစီအစဉ်အပိုင်းတစ်ခုအဖြစ်ပါဝင်ရမည်။

ထို့အပြင် မြန်မာ့တပ်မတော်က တိုင်းပြည်ကိုစီးပွားရေးမတည်ငြိမ်မှုအတွင်းထိုးကျသွားစေခဲ့ပြီး မတည်ငြိမ်မှုနှင့်လျစ်လျူရှုမှုများကြီးထွားလာမှုကြောင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာပြဿနာများကြီးထွားလာရာ ဒုက္ခသည်များနှင့်ပြည်တွင်းအိုးအိမ်မဲ့ဒုက္ခသည်များအားကူညီပံ့ပိုးရန်လိုအပ်ချက်မှာ ယခင်မည်သည့်ကာလကနှင့်မတူအောင်ကြီးမားလျက်ရှိသည်။ ပဋိပက္ခမှာဆက်လက်ရှိနေပြီး သူတို့အတွက်အိမ်ပြန်ရန်မှာလည်း မဖြစ်နိုင်ပဲရှိသည်။

ကမ္ဘာ့ဒုက္ခသည်များနေ့သည် အထိမ်းအမှတ်ပွဲတစ်ခုမဟုတ်ပဲ တန်းတူညီမျှစွာအသိအမှတ်ပြုခံရရန် သူတို့၏ကြောက်မက်ဖွယ်တိုက်ပွဲဝင်မှုအတွင်းပါဝင်ခဲ့ကြသည့် ဒုက္ခသည်များ၏ဆင်းရဲဒုက္ခနှင့်ခံနိုင်ရည်အားကို သတိပေးချက်တစ်ခုသာဖြစ်သည်။ ဒုက္ခသည်များသည် ပံ့ပိုးကူညီမှုများလိုအပ်သော်လည်း ၎င်းတို့၏ခြေထောက်ပေါ်တွင်ကိုယ်တိုင်ရပ်တည်နိုင်စေမည့် စာရွက်စာတမ်းများကိုလည်းပံ့ပိုးပေးရန်လိုအပ်သည်။ ခရီးသွားလာမှုနှင့်တရားဝင်အလုပ်လုပ်ခွင့်တို့ရရှိခဲ့ပါက ဒုက္ခသည်များသည် အိမ်ရှင်နိုင်ငံ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းများအပေါ်တွင် ရေရှည်မှီခိုရန်လိုအပ်တော့မည်မဟုတ်ပေ။ သူတို့သည် အကြောက်တရား၊ ထိခိုက်နာကျင်မှုများကင်းဝေးပြီး ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာနေထိုင်နိုင်မည်ဖြစ်ပေသည်။

ဒုက္ခသည်များအနေဖြင့် ဒုက္ခသည်စခန်းပြင်ပတွင်အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်ပြီး တစ်ဆက်တည်း ဝင်ငွေများရရှိနိုင်စေရန် ဒုက္ခသည်များအား တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းများထုတ်ပေးရန် ထိုင်းဘုရင့်အစိုးရအား KWO ကတိုက်တွန်းသည်။ ထို့အပြင် ဒုက္ခသည်များသည် ကျန်းမာရေးနှင့်ပညာရေးဝန်ဆောင်မှုများကို ခွဲခြားဆက်ဆံမှုမရှိပဲ မျှတစွာရရှိရန်လိုအပ်သည်။ ဒုက္ခသည်များကို ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ဘေးကင်းလုံခြုံစွာနှင့်အလုပ်လုပ်ခွင့်ကိုအာမခံပြီး ဥပဒေအရ အကာအကွယ်ပေးသည့်မူဝါဒများချမှတ်ရန်အတွက် ထိုင်းအစိုးရအား နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းအနေဖြင့် ဖိအားပေးရန် မိမိတို့တောင်းဆိုသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ကျေးဇူးပြု၍ KWO ဗဟိုကိုဆက်သွယ်ပါ။